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9h30- Accueil et séance du matin (en anglais) 

Trevor Burnard, Director, Wilberforce Institute for the Study of Slavery and Emancipation, University 

of Hull : « Writing about Empire in the History of Eighteenth-Century British America and the 

American Revolution ». 

Andrew O’Shaughnessy, fellow, Wilberforce Institute for the Study of Slavery and Emancipation, 

University of Hull : « An Imperial Approach to Understanding the Revolutionary War ». 

Seynabou Thiam, Université Paris 8, TransCrit : « The Migration of the Black Loyalists to the Maritime 

Provinces of Canada Following the American Revolution ». 

Claire Bourhis-Mariotti, Université Paris 8, TransCrit : « The National Colored Conventions and the 

Emergence of Black Transnationalism in the Americas, 1854-1858 ». 

  

14-30- Séance de l’après-midi (en français) 

Eric Monteiro, Université de La Rochelle, Nantes-La Rochelle CRHIA : « Le transnationalisme en 

question : la Communauté des pays de langue portugaise (CPLP) au prisme des crises dans les États du 

monde lusophone ». 

Emmanuelle Sinardet, Université Paris Nanterre, Centre d’études équatoriennes, CRIIA-UR Études 

romanes : « ‘Il y a quelqu'un qui saigne ici’ : Transnationalisme et crise identitaire chez Alfredo 

Gangotena (1904-1944) ». 

Florence Gasparini, Université Paris 8, TransCrit, « Le tourisme dans l'État de New York : sur les 

traces mémorielles des migrations huguenotes à New Paltz et à New Rochelle ». 
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